
Inspraak notitie inzake ‘verlenging contract SRO’ tbv Commissie bestuur 
 
De Stichting Belangencommissie Haarlemse Zwemverenigingen (kortweg BHZ) 
is in het begin van de 70-er jaren opgericht ter behartiging van belangen en om 
te dienen als gesprekspartner/klankbord bij de ontwikkeling van het 
zwemaccommodatiebeleid. Vanuit die rol heeft de BHZ zich een beeld kunnen 
vormen van de werkwijze en kwaliteit van SRO in de afgelopen jaren.  
 
Dit beeld is voor de zwemverenigingen/zwembaden/ niet bepaald positief.  
 
Als onderbouwing/illustratie hiervan een viertal voorbeelden: 
 
Exploitatiebeleid: 
Slechts onder druk van de gemeente heeft SRO zich bereid getoond om open te 
staan voor de kennis bij zwemverenigingen en mee te werken aan de 
uitwerking van initiatieven ( bijv. de invoering van sleuteluren) om de 
exploitatie te verbeteren. De houding van SRO op dit gebied is lang ingegeven 
door een visie dat zwemverenigingen concurrenten voor het eigen SRO aanbod 
zijn. Daarnaast ziet SRO het verenigingsgebruik van de zwembaden als een 
belangrijke oorzaak van het exploitatietekort omdat commercieel gebruik meer 
oplevert.  
 
Bedrijfsvoering: 
Een aantal keren heeft een slechte planning of interne non-communicatie bij 
SRO de zwemverenigingen gedupeerd door uitval van activiteiten of op het 
laatste moment veranderen van roosters.  
 
Kwaliteit dienstverlening: 
Legio accommodatiezaken (kapotte sportmaterialen, de slechte 
toegankelijkheid van de bassins voor mensen met een handicap, het 
aanbrengen van zonwering, de slechte schoonmaakkwaliteit, het berekenen 
van een gebruikersvergoeding voor clubruimten, het repareren van 
buitenverlichting etc. vergen keer op keer een zeer lange adem van 
zwemverenigingen om SRO in beweging te krijgen. 
 
Verantwoording resultaten: 
Voor zover wij weten bestaan er slechts weinig of geen smart-geformuleerde 
afspraken over de te leveren prestaties qua beheer en exploitatie door SRO en 
de wijze waarop SRO verantwoording aflegt over de aan haar opgedragen 
taken. Kenmerkend in dit verband is dan ook dat SRO pas eind 2016 – drie jaar 



na de opdracht hiertoe vanuit de klankbordgroep – een kostprijsberekening 
van haar  producten wist op te leveren.  
 
Toch heeft de BHZ niet de hoop opgegeven dat SRO zich uiteindelijk weet te 
ontwikkelen tot een sportbedrijf dat de verenigingen niet alleen als gebruikers 
van de sportaccommodaties beschouwd maar ook als partner  bij het realiseren 
van een financieel gezonde exploitatie en een veilige bedrijfsvoering.  
 
Deze hoop is vooral gevestigd op onze sterke voorkeur om de huidige vorm van 
beheer van de sportaccommodaties in de gemeente Haarlem te continueren. 
Wij vinden het belangrijk dat de gemeente haar rol als regisseur op het gebied 
van het sportbeleid door middel van haar aandeelhouderschap bij een 
verzelfstandigde organisatie veel strakker zal invullen dan tot nu toe het geval 
was. We pleiten ervoor dat de gemeente haar taak als regisseur richting SRO op 
drie onderdelen meer inhoud geeft:  
 
In de eerste plaats heeft het vanuit onze ervaring tot nu toe ontbroken aan de 
juiste instrumenten voor sturing en monitoring qua beheer en exploitatie zowel 
binnen SRO zelf als bij de gemeente als regisseur. Wordt het onderhoud  
conform afgesproken plan uitgevoerd ? Hoe is het exploitatietekort te 
specificeren naar de te leveren producten/activiteiten ? 
 
In de tweede plaats biedt deze vorm van beheer de gemeente een kansrijk 
instrument om juist de zelfwerkzaamheid van gebruikers te optimaliseren. Een 
hernieuwde opdrachtverlening biedt de kans om SRO uit te dagen haar 
traditionele rol als aanbieder van zwemactiviteiten ter discussie te stellen en te 
onderzoeken of verenigingen hierin een grotere rol kunnen spelen met als doel 
een doelmatiger exploitatie.  
 
En als laatste – zoals ook in het voorliggende voorstel benoemd wordt – het 
opnemen van een tussentijdse evaluatie, waarbij vooraf het moment (wat ons 
betreft uiterlijk na twee jaar),  de inhoud en wijze van evaluatie bepaald wordt, 
en besloten wordt om al dan niet de overeenkomst met SRO te verlengen. 
 
Tenslotte hechten wij eraan te melden dat de persoonlijke contacten met SRO 
prima zijn en dat onze contactpersonen van goede wil zijn om SRO als 
organisatie naar een hoger niveau te tillen. 
 
Bestuur BHZ   
Haarlem, 01 februari 2017 


